










葉志明 
 
 

鼓浪嶼人，旅居馬尼拉，現遷居西澳柏斯．獲美國普林斯敦巍斯曼特學院音樂碩

士，主修合唱指揮學，聲學．馬尼拉聯合教會榮譽指揮．一九八二年擔任凶牙利國

際合唱比賽評判員．曾獲得菲文化中心全國青少年音樂比賽發起人獎牌．前任世界

華人基督教聖樂促進會理事長．前任西澳大學音樂院國際音樂教育資料研究中心之

研究顧問．其著作有：中國音樂理論作曲新解，聖歌合唱指揮法，看譜唱音27課，

讓兒童歡樂歌唱，成長中的歌聲，看譜唱調84課，民歌調33課，男童變聲期研究、

視唱五線譜VCD一,二,三四課等。作曲方面有：長詠曲［十架七言］。兒童詩班選

曲集有請你來信耶穌，讓小孩前來，生命的活水，百合花。詩班頌讚曲有 主是我亮

光，信實與慈愛 與 向山舉目。獨唱歌曲集有主的愛。編曲有聖誕故事（兒童詩班

與聖景），金鑰匙（閩南語聖歌劇），以斯帖（閩南語／華語聖歌劇），閩南聖詩

增訂本主編。他現任〞華夏聖詩〞主編。頌音詩歌基金公司創辦人．製作聖詩

DVD,VCD,CD等．(http://www.hymnkok.com/聖樂介紹書) 

 
DAVID YAP CHI-BENG      
 
A native of Kulangyu, China, who later migrated to Manila, and is presently residing in Perth, Western 
Australia. He obtained his master's degree in music from the Westminster Choir College-U.S.A. Major in 
Choral conducting and voice. He is Conductor Emmeritus of the Union Church of Manila; served as the 
panel of judges at the International Bartok Choral Competition in 1982 Debrecin, Hungary; was awarded 
the founder's plaque of appreciation by the Cultural Center of the Philippines National Music 
Competition for Young Artists; was past president of The World Church Music Association. In Perth, he 
was the research adviser of the Frank Callaway International Resource Centre for Music Education at the 
University of Western Australia. His publications include Chinese Amoy Hymnal(edited); A New 
Theory of the Chinese Music, Basic Choral Conducting; 27 Lessons on Solffegio; 33 Folk Tune 
Solfeggio Lessons; A Study on Boys Changing Voice; Sight Singing Methods 1,2,3 in VCD. Let the 
Children Sing Joyfully; The Growing Voice; 84 Lessons on Sight Singing.。 Among his compositions 
include: Cantata: The Seven Last Words of Christ。 Children’s Anthem Book; Let The Children Come 
Near; Lives Living Water; Lily; Come To Jesus.。  Anthem Book: The Lord is My Light; Your 
Faithfulness and Lift up my eyes to the hills。 The Love of God(A collection of solo pieces)。The 
Christmas Story (edited)。 The Golden Key(Amoy Sacred Operetta)。 Esther(Amoy/Mandarin Sacred 
Operetta)。 He is at present, editor of Hua-Xia Chinese Hymnal.。 He is the Founder of Song-In 
Hymnmaster Foundation Inc. introduced hymn  VCD DVDand CD. (http://www.hymnkok.com/sacred 
music books) 
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